
Slovenský zväz orientačných športov, Junácka 6, 832 80 Bratislava 
 

Zápis 
z konferencie SZOŠ dňa 30. 4. 2011 vo Vrútkach 

 
 
Prítomní:  Podľa prezenčnej listiny, z pozvaných 26 zástupcov klubov sa zúčastnilo 15 delegátov, 2 

členovia predsedníctva SZOŠ a 3 hostia. 
 
Program konferencie: 

  1) Otvorenie  
    2) Voľba - pracovného predsedníctva     
    - návrhovej komisie 
    - mandátovej komisie 
    - volebnej komisie 
    - zapisovateľa a overovateľa zápisnice 

  3) Prijatie nových kubov ako riadnych členov SZOŠ 
    4) Správa o činnosti SZOŠ od poslednej konferencie 
    5) Správy jednotlivých sekcií a komisií SZOŠ za r. 2010  
    6) Správa o hospodárení zväzu v roku 2010 
    7) Správa revíznej komisie 
    8) Diskusia I. 
    9) Voľby do orgánov SZOŠ 
  10) Hlavné úlohy SZOŠ na r. 2011  
  11) Diskusia II. 
  12) Návrh uznesenia 
  13) Záver 
 
1. Otvorenie 

Konferenciu otvoril a viedol člen predsedníctva D. Formanko.  
Na konferenciu bolo pozvaných 24 delegátov z riadne registrovaných klubov + 2 delegáti 
z klubov s pridruženým členstvom. Konferencie sa zúčastnili 15 delegáti klubov, no žiaden 
delegát z klubov s pridruženým členstvom (viď prezenčná listina). Konferencia bola 
uznášaniaschopná. Program konferencie bol jednomyseľne schválený. 
 

2. Voľba  
Pracovné predsedníctvo:  D. Formanko, J. Nemec 
Návrhová komisia:  J. Petrinec, M. Václavík 
Mandátová komisia:  M. Kazík 
Volebná komisia:  J. Kollár, M. Petrinec, W. Sohler 
Zapisovateľ:   D. Richter 
Overovateľ:   J. Mižúr 

 
3. Prijatie nových klubov ako riadnych členov SZOŠ  

Do SZOŠ boli prijatí dvaja noví členovia so štatútom pridružený člen - RC&P TEAM 
Bratislava (RCP) a ŠK Sandberg (SKS). Noví členovia boli prijatí jednomyseľne. 
Po prijatí sa zmenilo kvórum – 26 klubov, čiže 15 prítomných s hlasom rozhodujúcim činí 
57,7 %, čo je nadpolovičná väčšina a konferencia je uznášaniaschopná. Pre prijatie rozhodnutí 
je potrebná nadpolovičná väčšina prítomných, teda 8 hlasov. 

 
4. Správa o činnosti SZOŠ od poslednej konferencie 

Správu predniesol predseda SZOŠ J. Nemec. Správa bola dodaná v elektronickej podobe pred 
konferenciou, preto bola len komentovaná. Zo správy upozornil len na zásadné veci. 



 
5. Správy jednotlivých sekcií a komisií SZOŠ za rok 2010 

Sekcia OB – predniesol M. Petrinec, Bola vypracovaná v októbri, v správe doplnil niektoré 
veci – nový systém hodnotenia rebríčka. Bol problém s tvorbou kalendára, preto boli 
Vykonávacie predpisy vydané neskoro.  
Sekcia OC – predniesol M. Kazík (predseda sekcie sa konferencie nezúčastnil). Skonštatoval 
zlú prácu sekcie, nebol vyhodnotený predchádzajúci súťažný ročník, neboli vydané 
vykonávacie predpisy, nebola dodaná správa. Reprezentácia funguje relatívne dobre, je pár 
pretekárov v juniorskej reprezentácii, v dospelých končia starší pretekári, nastáva ústup 
z pohľadu kvality i kvantity. Vyzdvihol vynikajúce výsledky H. Bajtošovej a pochválil aj 
štafetu mužov za umiestnenie na MS v Portugalsku. Tento rok sa Slovenský pohár uskutoční 
3x HUN, 2x PEZ, 2x ČR, 2x VZA. 
Sekcia LOB – predniesol V. Franko. Členská základňa je stabilizovaná, je však veľmi úzka. 
Snahou je udržať organizáciu rebríčkových súťaži na území SR. Je neustály problém so 
snehom, čím sa všetky preteky organizujú v podstate na jednom mieste. 
Mapová komisia – predniesol v zastúpení J. Nemec. Bola dodaná písomne. Mapová komisia 
poskytuje služby – vie dodať kombinované podklady na mapovanie. V r. 2010 bolo vydaných 
64 máp. Mapová komisia momentálne podporuje príspevkami iba vydávanie školských máp. 

 
6. Správa o hospodárení zväzu v roku 2010 

Správu predniesol J. Mižúr. Delegáti dostali správu o hospodárení písomne. S financovaním 
zväzu je to veľmi problematické, dotácie sú krátené a chodia neskoro, preto zväz požiadal 
o zaplatenie členských príspevkov čo najskorej, aby mohol uhrádzať svoje záväzky. Je nutné 
hľadať zdroje mimo štátny rozpočet. 

 
7. Správa revíznej komisie 

Správa bola poskytnutá v písomnej podobe a predniesol ju jej predseda J. Prékop. Komisia 
nezistila žiadne nehospodárne konania. 

 
8. Diskusia I. 

V. SOHLER – navrhol niekoľko vecí na zlepšenie fungovania OB – vytvoriť systém na 
prihlasovanie sa ľudí do klubov, rozdeliť výšku štartovného pre registrovaných 
a neregistrovaných pretekárov, podpora zväzu pri zakladaní klubov, podpora zväzu pri práci 
s deľmi, podpora zvyšovania počtu pretekov na Slovensku, zvýšiť podporu zväzu hlavne 
mimo bratislavskú oblasť – diferencovaná podpora, centrálne sa prihlasovanie na preteky, 
zverejniť, aké materiály sú k dispozícii na zväze. Treba investovať energiu do školstva, aby 
sme vychovávali deti. 
KAZÍK – požiadal o definovanie slova „podpora“ 
PETRINEC M. – reagoval, že zväz neplatí žiadne príspevky klubom, je to len refundácia toho, 
čo kluby zaplatili ako zálohu za reprezentantov 
MIŽÚR – tiež potvrdil, že neexistuje žiadna podpora pre kluby. Tiež sa minula účinkom snaha 
naučiť učiteľov OB, na seminári vo V. Tatrách v r. 1998 bol záujem zo strany učiteľov, ale 
v konečnom dôsledku sa títo učitelia stratili a nič sa nerobí. Celá podpora na školách je len na 
„fanatikoch“. Na www.sportcenter.sk je zoznam akejkoľvek literatúry, ktorá je k dizpozícii 
v archívoch. 
Rokoval s www.behame.sk, kde je možnosť podávať info k orientačným pretekom 
Ďalej hovoril o licenčných poplatkoch, ako to funguje v maďarskom OB. 
SLEZIAK – potvrdil, že je to tak, že vďaka pracovníkovi NŠC sa aj jeho najnovšia kniha 
dostala na recenziu. Potom podotkol, že všetko, čo V. Sohler žiada sa už robilo, dosiahli sa len 
čiastočné výsledky. Podstatné je aj to, že u detí je veľmi nízky záujem o akékoľvek športové 
aktivity. 



POLLÁK – súhlasí, že treba pracovať s deťmi, ale základom sú ľudia a dobrovoľníci. Musia 
byť fanatici. Keby sa podaril získať nejaký projekt, tak ho potom treba zrealizovať a aj v praxi 
skontrolovať.  
Školské súťaže – nie je to celkom dobrá cesta, musí sa na ne nadviazať systematickou prácou 
s deťmi, ktoré ukážu svoj talent a chuť venovať sa OB. 
Kalendár – žiada o skorší termín, pretože vo februári je už neskoro, nedá sa robiť seriózna 
príprava pre vrcholových pretekárov a nemôžu sa robiť následné kalendáre v oblastiach. 
Organizovanie pretekov je stratová záležitosť, keď sa vydávajú nové mapy. Ale keďže sa 
preteky skracujú, môžu sa robiť na menších plochách, čo výrazne pomôže znížiť stratovosť. 
Nová technológia pre tvorbu máp – LASERSKEN, pred 2 rokmi, to bola ešte veľmi drahá 
záležitosť. V súčasnej dobe to už začína byť zaujímavé a tieto podklady sú veľmi dobrými 
podkladmi pre mapárov. 
Reprezentácia – je veľmi zlá situácia, keďže nie je reprezentačný tréner. Chcel osloviť 
bývalých reprezentantov, kde by sa mohlo spolupracovať, ale dlhodobo to nie je riešenie. 
PETRINEC JURAJ – žiacke súťaže – je to dobré, ale momentálne sú odtrhnuté od našeho 
športu. Musí byť snaha podchytiť najlepších. Treba sa sústrediť na podchytenie pretekárov 
na iných športových podujatiach. Navrhol, aby sa pri veľkých podujatiach typu beh Devín - 
Bratislava, ČSOB maratón, beh Baba - Kamzík robili orientačné preteky. 
Tiež treba aby kalendár bol hotový už v auguste. Požaduje, aby minimálne 1 preteky na 
Slovensku boli typu WRE. 
FURUCZ  - jeho názor je, čo najviac zjednodušovať preteky a WRE by bola komplikácia. 
KAZÍK – chýba seminár pre usporiadateľov športových podujatí, hlavne pre organizátorov na 
ďalší rok. Za organizovanie WRE je poplatok 250 €, čo je dosť vysoká suma pre 
usporiadateľa, ku ktorej treba zarátať aj náklady spojené s aktívnejšou kontrolou advisora, 
bude minimálny záujem. Stále sa hovorí, že by sa malo, mohlo by sa, ale treba povedať 
konkrétne, kto to spraví, kde a kedy. 
Kalendár – všetci diskutujúci majú pravdu, ale musí sa urobiť nejaký konsenzus. Podujatia OB 
pri veľkých podujatiach je dobrý nápad, ale v praxi ťažko realizovateľný. 
Školské súťaže – majú 16 ročnú tradíciu, je dobré že sa súťaže školskej mládeže usporadúvajú, 
2 000 detí ročne zapojených do súťaží v OB má pre náš šport obrovský význam, toľko detí do 
súťaženia v rámci bežných zväzových súťaží nikdy nedokážeme zapojiť. Plusom je, že sa 
konajú počas vyučovania, bohužiaľ neustále hrozí to, že vypadnú zo systému školských 
súťaží, pretože sa ich zúčastňuje v porovnaní s inými školskými športami nízky počet 
súťažiacich. Oboznámil prítomných s práve prebiehajúcimi súťažami školskej mládeže v OB, 
suverénne neprekonaneteľné číslo v účasti zaznamenal okres Nitra - 261 detí. 
WALLNER – hosť, koncepcia zmien od Sohlera je dobrá, ale sú to všetko známe veci, všetko 
stroskotalo na školách a ľuďoch, je dôležitá motivácia detí, treba aby mali vzor – 
reprezentantov. Treba sledovať projektové výzvy a snažiť sa z nich niečo vyťažiť. Odporučil, 
aby sa z návrhov vybrali len určité a tieto sa realizovali, lebo všetky sa naraz nedajú spraviť. 
Treba podporiť tie kluby, ktoré sa prihlásia na organizáciu pretekov dopredu. 
VÁCLAVÍK – bude sa musieť prejsť na iný spôsob tvorby kalendára súťaží, keď nebude 
záujem, tak sa preteky neuskutočnia. 
FORMANKO – všetko je v ľuďoch, dôležitá je práca v kluboch, výšku štartovného je 
potrebné riešiť na úrovni organizátora a nie na konferencii. 
PETRINEC MILAN – sekcia OB dáva síce nejaké dotácie za organizovanie pretekov, ale sú to 
len symbolické sumy. Nikto nechce organizovať majstrovské súťaže. 
KOLLÁR JAROSLAV – súhlasí s Formankom, systém súťaženia školských družstiev je 
dobrý, núti hľadať členov družstva ďalších členov, aby mohli byť dobre umiestnení. 
Konštatoval, že členské príspevky by mohli byť vyššie. 
TOMAŠOVIČ -  juniori po prechode do vyššej kategórie odchádzajú hlavne kvôli financiám, 
sú však štipendiá pre udelenie ktorých môžu byť rôzne kritéria a môže k tomu pomôcť aj 
diplom z oblastných školských súťaží, preto by sa mali diplomy udeľovať aj napriek tomu, že 
prax je opačná. 



NEMEC – kľúčovým problémom sú ľudia, nemáme trénerov. Vyučovať OB je na školách je 
veľmi optimistické. Žiada vypracovať metodický postup, ako by sa to dalo zrealizovať. 
Skonštatoval, že zväz potrebuje na základné fungovanie 20 000 € ročne, minimálne tieto 
prostriedky bude musieť SZOŠ zabezpečiť, aby sme neboli závislí od príjmov zo štátneho 
rozpočtu. Veľké projekty treba podávať cez kluby, čo je však mimoriadne náročné. Malé 
projekty zväz podáva, ale väčšinou sú neúspešné. Nemyslí si, že zvýšiť štartovné pre nečlenov 
SZOŠ má nejaký význam. Pretekárov je málo a nebol by z toho efekt aký očakáva 
usporiadateľ. 
 

Potom nasledovala prestávka a po nej voľba nového predsedu, predsedníctva, revíznej komisie 
a predsedov odvetvových sekcií. 
 
9. Voľby do orgánov SZOŠ 

Výsledky volieb: 
 
Predseda:  Kandidát Juraj Nemec – získal 14 hlasov, čím sa stal novým predsedom zväzu 
 
Predsedníctvo - bude päťčlenné (predseda + 4 členovia predsedníctva: 
 Ján Mižúr – 15 hlasov 
 Juraj Petrinec – 14 hlasov 
 Dušan Formanko – 14 hlasov 
 Milan Petrinec – 13 hlasov 
 
Revízna komisia:  
 Milan Kollár – 15 hlasov 
 Juraj Prékop – 14 hlasov 
 Marián Mikluš – 14 hlasov 
  Členovia komisie si následne zvolili za predsedu J. Prékopa. 
 
Predsedovia sekcií: 
 OB – Milan Petrinec – 15 hlasov 
 LOB – Valér Franko – 15 hlasov 
 OC – Mikuláš Šabo – 8 hlasov 

 
Počas sčítavania hlasov pokračovala diskusia druhou časťou. 
 
10. Diskusia II. 

PETRINEC J. – trvá na odporúčaní do uznesenia, aby na Slovensku boli minimálne jedny 
preteky WRE 
WALLNER – navrhuje, aby príslušná sekcia spočítala, či takéto preteky budú mať nejaký 
ekonomický význam a tiež význam z pohľadu bodov pre slovenských pretekárov, lebo pokiaľ 
neprídu dobrí pretekári, tak získané body budú malé. 
POLLÁK -  informoval o prípravách JMS v OB 2012. 
FURUCZ – navrhol, aby sa zmenil delegačný kľúč na konferencie, aby väčšie oddiely mali 
väčší počet delegátov - tento návrh v hlasovaní v pomere 8:7 neprešiel. 
KAZÍK – návrh zmeny členských príspevkov. Navrhol 3 vekové hranice deti do 14 r. – 3 €, 
15-18 r. – 9 €, 19 a viac r. – 15 €. Nemeniť výšku príspevku pri kluboch – 20 €. 
K tomuto bodu prebehla diskusia. (Kollár J., Pollák, Mikluš, Furucz, Nemec, Kazík, Pollák, 
Formanko).  
 
Nakoniec sa hlasovalo, či konferencia zvýši poplatky, koľko vekových skupín vytvorí.  
Na tento návrh bola potrebná 3/5 väčšina. V tomto momente bolo na konferencii prítomných 
14 delegátov, na schválenie bolo potrebných 9 hlasov. 



Za zmenu členských poplatkov sa hlasovalo nasledovne: 12 za, 1 proti, 1 sa zdržal, čím návrh 
prešiel. 
Za vytvorenie 4 skupín (do 14 r., do 18 r., do 25 r., nad 26 r.) sa hlasovalo nasledovne: 10 za, 
3 proti, 1 sa zdržal. 
Po tomto hlasovaní padol návrh na doplnenie ešte jednej vekovej hranice a to dôchodcov od 
60 r. Po opätovnom hlasovaní bolo prijaté nasledovné členenie s týmito výškami členských 
príspevkov: 
 Do 14 rokov – 2 €  - 14 za, 0 proti, 0 sa zdržal 
 Do 18 rokov – 6 €  - 13 za, 1 proti, 0 sa zdržal 
 Do 25 rokov – 10 €  - 14 za, 0 proti, 0 sa zdržal 
 Do 59 rokov – 15 € - 13 za, 0 proti, 1 sa zdržal 
 Nad 60 rokov – 10 €  - 12 za, 0 proti, 2 sa zdržali 
 
Na návrh Kazíka sa odhlasoval termín na zaplatenie – do 31. 1. príslušného roka, výzvy na 
zaplatenie musia byť zaslané do konca decembra. Hlasovaním bol tento návrh schválený 14 
za, 0 proti, 0 sa zdržal. 
 
FURUCZ -  námet do diskusie, aby sa platili odvody za organizovanie pretekov. 
POLLÁK – podporí tento návrh iba vtedy, ak zväz  bude poskytovať dotácie. 
FORMANKO – poďakoval sa za prácu predsedníctva, sekcií a komisií v roku 2010, 
poďakoval odstupujúcemu členovi P SZOŠ M. Kollárovi a poďakoval sa M. Václavíkovi za 
zabezpečenie priestorov na rokovanie. 

 
11. Hlavné úlohy SZOŠ na roky 2011-2012 

Predniesol ich J. Nemec, ide o 9 úloh z predchádzajúcich období. Pribudli 2 konkrétne úlohy – 
zabezpečenie JMS 2012 a príprava osláv 80 rokov orientačného športu na Slovensku. 
(príloha č.1: Hlavné úlohy SZOŠ pre roky 2011-2012) 

 
 
12. Návrh uznesenia 

Predniesol M. Václavík, uznesenie bolo jednomyseľne schválené.  
(príloha č.2: Uznesenie z konferencie SZOŠ)  

 
 
13. Ukončenie konferencie. 

 
 
 
30. 4. 2011, Vrútky 
 
Dušan Richter v.r. - zapisovateľ 
 
Ján Mižúr v.r. - overovateľ zápisnice 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Príloha č. 1 
 
 

Hlavné úlohy SZOŠ na rok 2011-2012 
 
 

1. Zabezpečiť účasť reprezentačných výberov na vrcholných svetových podujatiach (MS, ME, AMS), 
podľa finančných a materiálových možností zväzu. 
 

2. Systémová propagácia SZOŠ a orientačných športov voči verejnosti, ako vo vzťahu k vrcholovému, 
tak i masovému športu. Jej využitie pri hľadaní spôsobov spolupráce s možnými reklamnými 
partnermi SZOŠ. 
 

3. Podpora práce a športovej činnosti s deťmi a mládežou, podpora talentovaných jednotlivcov v CTM. 
Účinná podpora vzniku žiackych krúžkov OB na klubovej úrovni.  

 
4. Spolupráca s významnými športovými a spoločenskými subjektami, ako SOV, SAŠŠ, SAUŠ, NŠC, 

KŠZ a pod. 
 
5. Špecifická podpora mapovej tvorby s cieľom zabezpečiť kvalitu súťažných máp a postupné pokrytie 

územia SR školskými mapami. 
 
6. Vytváranie podmienok pre postupný dlhodobý rozvoj členskej základne SZOŠ. 
 
7. Rozvíjať súčastnú štruktúru súťaží vo všetkých druhoch športovej orientácie s dôrazom na oblastnú 

úroveň, špecifická podpora rozvoja regionálnych súťaží a aktivít.  
 
8. Vytváranie finančných rezerv a zvýšenie podielu vlastných príjmov. 
 
9. Pokúsiť sa viacej zapojiť bývalých funkcionárov a pretekárov do činnosti zväzu.   
 
10. Organizačne zabezpečiť na čo najlepšej úrovni juniorské MS v orientačnom behu 2012 v Košiciach. 
 
11. Pripraviť oslavy 80 rokov orientačného športu na Slovensku.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Príloha č.2 

Uznesenie z konferencie SZOŠ  
konanej 30. 4. 2011 vo Vrútkach 

 
1. Konferencia schvaľuje:  

o správu o činnosti zväzu za rok 2010, vrátane správ jednotlivých komisií a sekcií 
o správu o hospodárení zväzu k 31. 12. 2010 

 
2. Konferencia berie na vedomie:  

o správu revíznej komisie za rok 2010 
 

3. Konferencia prijíma za riadnych členov SZOŠ kluby:  
o RC&P TEAM Bratislava (RCP), 
o Športový klub Sandberg (SKS). 

 
4. Konferencia zvolila do orgánov SZOŠ na ďalšie dvojročné volebné obdobie 5-členné 

predsedníctvo zväzu v zložení: 
 a/ predseda SZOŠ   Juraj Nemec 

  b/ členovia predsedníctva:  Ján Mižúr, Milan Petrinec, Dušan Formanko, Juraj Petrinec 

 Konferencia zvolila ďalšie orgány SZOŠ:  
 c/ členov revíznej komisie:  Juraj Prékop (predseda), Marián Mikluš, Milan Kollár 
 d/ predsedov sekcií:   OB:  Milan Petrinec 
    LOB:  Valér Franko 

     OC:  Mikuláš Šabo 
 

5. Konferencia schvaľuje hlavné úlohy SZOŠ pre roky 2011-2012 (úlohy sú prílohou zápisnice z 
konferencie) a ukladá predsedníctvu SZOŠ a ostatným orgánom SZOŠ riadiť sa v ďalšom období 
týmito úlohami.  

 
6. Konferencia odporúča klubom, ktoré budú v budúcich kalendárnych rokoch organizovať hlavné 

majstrovské súťaže, aby v spolupráci so sekciou OB zabezpečili prihlásenie aspoň jedného 
podujatia (najviac však troch) v danej sezóne ako IOF WRE. SZOŠ podľa možností podporí túto 
kandidatúru. 

 
7. Konferencia schvaľuje s účinnosťou od 1. 1. 2012 zvýšenie ročných členských príspevkov takto: 
    2 €  v kategóriách do 14 rokov,    
    6 €  v kategóriách od 15 do 18 rokov,  
  10 €  v kategóriách od 19 do 25 rokov,  
  15 €  v kategóriách od 26 do 59 rokov,  
  10 €  v kategóriách od 60 rokov vyššie.  
 Zároveň konferencia schvaľuje povinnosť klubov, združených v SZOŠ uhradiť členské príspevky 
 do 31. 1. príslušného kalendárneho roka. 

 
8. Konferencia odporúča predsedníctvu SZOŠ zaoberať sa obsahom odznených diskusných 

príspevkov.  
 
 
 
Vo Vrútkach, 30. 4. 2011 
 
Martin Václavík, predseda návrhovej komisie na konferencii SZOŠ 
Juraj Petrinec, člen návrhovej komisie na konferencii SZOŠ  


